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1. Godkendelse referat 128 

Godkendt. 
 

2. Siden sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 

b. AquaPunkt 

 

c. Erhvervslivredderprøven  

 
Udsat fra sidste møde. 

 

Erhvervslivredderdommerseminaret blev planmæssigt afviklet 3.-4. oktober med god 

opbakning.  

Under seminaret kom det frem, at der er anlæg, som ikke benytter sig af prøven, men i 

stedet har bassinprøven som primære prøve. Anlæggets uddannede dommer benyttes blot 

internt. Således indbetaler de ikke til drift og udvikling af prøven, som finansieres via 

prøvegebyr, hvor indtægten udover dommerlønning også dækker administration og 

hensættelser til udvikling. 

 

Liselotte ønsker derfor mandat til at foreslå styregruppen for erhvervslivredning, at 

dommere fra haller, som ikke benytter erhvervslivredderprøven aktivt til alle deres 

livreddere, skal ekskluderes fra deltagelse i dommerseminar. 

 

Det kræver indledningsvis, at der ud fra foreliggende statistikker for prøvetagning i de 

enkelte anlæg sammenholdt med tilknyttede dommere, findes frem til hvilke anlæg, der er 

tale om. 

 

Fra møde 31/10: 

Lone kommenterede på sin oplevelse ved Dommerseminaret, hvor det kom frem, at Haslev 

Svømmehal ikke aktivt bruger erhvervslivredderdommerprøven og hellere bakker op om 

bassinlivredderprøven. 

 

Liselotte udleverede oversigt om anlæg og aflagte prøver.  

Enkelte haller aflægger meget få prøver og bidrager dermed meget lidt til økonomien i 

Erhvervslivredderdommer-regi. Herunder bl.a. uddannelse af dommere og faglig udvikling 

af prøven. 

 

Karin redegjorde kort for historikken omkring erhvervslivredderprøven.  
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Danske Svømmebades officielle holdning er, et erhvervslivredderprøven anbefales. 

 

Der var enighed om at give Liselotte mandat til gå videre med muligheden for eksklusion. 

 

 

d. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

Intet nyt. 

 

e. Kurser 
 
Kursuskataloget er på gaden og tilmelding til alle planlagte kurser er åbent. 
Planlægning af Aquabootcamp er i gang. 

 
 

f. LOA/Idan 

VidenHUB for fremtidens vandkultur 
Inspirations”katalog”:  
 
Det er aftalt, at der arbejdes ud fra følgende kategorier 
 
Drift af svømmebade 
Strategiske beslutninger 
Renovering nybyggeri 
 
Der ligger en stor mængde viden, som kan deles, men der skal også suppleres med nyt. 
Det hele bliver online tilgængeligt. 
 
Det er forsat forventningen, at universet lanceres inden jul. 
 
 

g. IAKS/IAKS Nordic 
 
Varslet kontingent stigning: 
 
Thank you for supporting IAKS's global non-profit activities with your membership. We 
hope IAKS proves to be a useful network in offering you the best-possible conditions for 
international, national and interdisciplinary dialogue.  
Among other things, we use your membership fee to make a wide range of information 
and expertise available to architects, engineers, building owners, local authorities, 
managers, sports associations and clubs, manufacturers and equipment suppliers in the 
sports facility infrastructure sector. 
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As of 1 January 2024, we will have to adjust membership fees to the price level that has 
risen since the last increase in 2018. Due to the pandemic and the war in Ukraine, the 
general price level in Germany – where IAKS is based – has raised risen by more than 18 
per cent over the last six years. SecondIn addition, IAKS has to copeis faced with a growing 
gap between membership revenues and membership costs. 
On 25 October 2023, the IAKS International General Meeting therefore voted in favour of 
the following new annual membership fees from 1 January 2024: 
• EUR 560 annual fee for organizations organisations under private law from the 
commercial sector 
• EUR 420 annual fee for organizationsorganisations, federations or institutions under 
public or private law from the pub-lic sector, science and sport 
• EUR 150 annual fee for individuals. 
 
 

h. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen – Uddannelse til Svømmebadsvært 

- 

i. KL 

- 

j. HI/IFFD  
- 

k. Andet 

Spørgeskema i forbindelse med drukning og livredning 

v. Liselotte 

____________________________ 

Til rette vedkommende, 

 

Efter aftale sender vi dig et link til deltagelse i vores spørgeskemaundersøgelse. Vi vil bede 

dig om at besvare spørgeskemaet senest d. 22. oktober. 

Vi er en forskergruppe med interesse for drukning og livredning. Vi ønsker i samarbejde 

med SvømDanmark at indsamle data om uddannelsen af danske livreddere samt skabe et 

overblik over brugen af medicinsk udstyr i danske svømmebade. 

Dit input er vigtigt for, at vi i fremtiden kan forbedre uddannelsen af danske livreddere 

samt brugen af medicinsk udstyr i danske svømmebade til gavn for badegæsterne og 

livredderne selv. 

___________________________ 

 

Liselotte ønsker følgende drøftet: 

Jeg har talt med Niklas Breindahl om denne dataindsamling, som bestemt er interessant 

for os i Danske Svømmebade. Mit eneste issue er at styregruppen ikke inkluderer os. Når 

man så ved, at Niklas samarbejder tæt med SvømDanmark, så er det jo klart, at han bruger 

dem til at læse spørgsmålene igennem. Det nager mig dog alligevel lidt, at SvømDanmark 
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er med i styregruppen, og vi ikke er.... især når der står i deres formålsparagraf i deres 

vedtægter, at de uddanner livreddere. 

 

Punktet medtages ved næste møde, da Liselotte akut måtte melde afbud. 

 

Liselotte har udfyldt spørgeskemaet og der var ikke yderligere kommentarer eller 

bemærkninger. 

   
3. Handlingsplanen 

Bilag: Handlingsplan opdateret pr. 31. maj 2023: 
 

Netværk for hoteller og spa 
Det planlagte møde i forbindelse med ERFA-afslutning på Alsik blev aflyst og erstattet af et 
online møde til afvikling 30. november. 
Der ved udsendelse af dagsorden knap 15 deltagere. 

 
15 anlæg var repræsenteret ved mødet.  
Der var opbakning til og enighed om, at der er brug for et forum hvor der kan videndeles 
specifikt om spa og wellness. 
Det blev aftalt, at der oprettes en gruppe på AquaShare, som alle deltagere ved mødet 
nikkede til at blive koblet på.  
Perioden frem til årsmødet skal bruges på at tiltrække flere medlemmer / interesserede. 
Niels Lauritsen tekniskchef Hotel Vejle Fjord, som er initiativtager, er primær 
kontaktperson fra netværket og ind til foreningen og bestyrelsen. 

 

4. Generalforsamling og Årsmøde 
 

i. Årsmøde 
 
Kort orientering om programmet, herunder beslutning om hvilke 
samarbejdspartnere der skal inviteres med som gæster på foreningens regning. 
 
Det blev besluttet at invitere Henrik Høy, HI 
 
Karin forhører sig hos Carsten Larsen om hans deltagelse ved Årsmødet. 
 

ii. Generalforsamling 
 

Steen Jørgensen spørges i forhold til at være dirigent. 
Valg til bestyrelsesmedlemmer og suppleanter blev gennemgået. 
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5. Økonomi  
i. Håndteringsgebyr ved fakturering via 3. part  

Sekretariatet oplever i stigende grad af større virksomheder som fx Grundfos og 
Rambøll kræver fakturering via 3. part.  
Det kræver manuel håndtering, som tager ekstra tid. En proces der med 
rimelighed kan opkræves et håndteringsgebyr. 
Sekretariatet indstiller derfor til bestyrelsen, at der fastlægges et gebyr på 450,- 
pr. faktura. 
 
Der var drøftelserne vedr. mulighederne og den generelle problematik i forhold 
til rimeligheden i at fx Rambøll stiller krav til fakturering via tredje part. 
 
 
Det blev besluttet at kontakte Rambøll med henblik på dialog omkring 
problematikken og høre indtil muligheden omkring fakturering udenom Prenax 
og overvejelserne omkring gebyr på 450,- inden der sendes svar til Prenax. 
Sekretariatet er på opgaven og kontakter Mette hvis der er brug for det. 
I forlængelse af samtalen sendes svar til Rambøll med Mette cc på mailen. 
 

ii. Status pr. 30. november 
Mads gennemgik status pr. 30. november.  
 
Der var drøftelser omkring bl.a. Årsmødet og Svømmebadet som er OBS 
områder i forhold til regulering i det kommende budget med henvisning til 
stigende indkøbspriser. 
 

iii. Indladende drøftelser vedr. budget for 2025. 
Herunder skal der tages stilling til om der skal afsættes midler til foreningens 
50års jubilæum i 2025. 
 
Der var enighed om at der skal afsættes ekstra midler til markering af jubilæum 
i 2025. Beløbet blev besluttet til 100.000, - 
 
Muligheder af markering i forbindelse med jubilæet: 
Ekstra underholdning til årsmødet 
Jubilæumsskrift – fx med artikler fra gennem tiden. 

 

6. Kommende møder  
 
Liselotte har rundsendt forslag til julefrokost 2024. 
 
Møderække for planlagte møder 2023 / 2024: 
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Dato:  31. januar 
Tid: 10-11.30 
Sted: Online 
 
Dato:  19. marts 
Tid: 15.00 
Sted: Royal Stage 

 
7. Eventuelt 
 

Besøg af Aquarius v. Frederik Fisker Bigum og Laust med præsentation af deres projekt: 
Henvendelse vedr. projekt på DTU 
_________________________________ 
Hej Liselotte. 
  
Jeg er ingeniørstuderende på DTU, hvor jeg sideløbende med mine studier arbejder med 
produkt- og konceptudvikling. 
  
Jeg havde i den forgangne uge lejlighed til at præsentere et igangværende projekt for hhv. 
Steve Martinussen og Jacob Schrøder fra kultur- og fritidsforvaltningen i Københavns 
Kommune. Efter mit oplæg nævnte Steve dig i forbindelse med din rolle i danske 
svømmebade, hvorfor jeg er interesseret i at høre om du har lyst til at høre mere om projektet, 
og eventuelt byde ind med eventuelle betragtninger. 
  
Kort om vores arbejde: 
Vi har siden 2021 arbejdet med udvikling af et produkt der ved at befinde sig i et 
svømmebassin, kan monitorere et menneskes puls, blot ved at badegæst og sensor befinder 
sig i samme bassin. Dette med henblik på drukneforebyggelse. Vands mekaniske egenskaber, 
og det faktum at menneskekroppen består af omtrent 60% baner vej for nogle hidtil ikke 
anvendte muligheder for 'overvågning' ift. drukneforebyggelse. 
  
Det har for vores arbejde stor interesse, at kunne medtage de driftsmæssige og tekniske 
aspekter som Danske svømmebades rolle som interesseorganisation har kendskab til, og vi vil 
derfor være meget glade for hvis vi kan få lov til at præsentere projektet for jer.  
  
Jeg håber på at høre fra dig.  
Med venlig hilsen  
Frederik Fisker Bigum 
Skodsborgvej 190, 1402 
2850 Nærum 
tlf. 30953600 
 
Det skal besluttes om foreningen ønsker at gå videre med henvendelse med henblik på en 
nærmer præsentation eller der skal gives afslag. 
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Der var enighed om, at bestyrelsen gerne se et oplæg på skrift og derudfra tage yderligere 
stilling til henvendelsen. Liselotte aftaler nærmere med Fredrik Bigum. 
 
I forlængelse af præsentation var der enighed om at melde positivt tilbage omkring ideen. 
Peter og Klaus udarbejder svar, som sendes til sekretariatet der sørger for at fremsende det til     
Aquarius. 
 
 
Bestyrelsens Årshjul og forretningsorden 
Det blev besluttet at årshjul og forretningsorden skal gennemgås med henblik på en 
opdatering ved mødet i maj måned. 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 330 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Svømmebad: 241 (243) 
Leverandør: 53 (50) 
Rådgiver: 18 (17) 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 16  

Bilag: Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses 
dato / 
modtaget 

Synergi Leverandør 17.01.2020 31.12.2023 
11.09.2023 

Alhede Hallerne Svømmebad 17.08.2000 31.12.2023 
25.12.2023 

Hareskov Skole Svømmebad 24.01.2005 31.12.2023 
03.02.2023 

Bording Friluftsbad Svømmebad 27.11.2013 31.12.2023 
25.01.2023 

LiqTech Holding A/S              Leverandør 26.03.2009 31.12.2023 
18.01.2023 

Rambøll – Aarhus (Orla O. Nielsen) Leverandør – 
tilknyttet 

24.04.2017 31.12.2023 
11.01.2023 

Scanbond A/S Leverandør 19.02.1990 31.12.2023 
13.01.2023 

Nabcom Leverandør 19.01.2015 31.12.2023 
16.01.2023 

Bosei (højskole) Svømmebad  15.06.2021 31.12.2023 
16.12.2022 

SafetyGroup 
 

Leverandør 18.01.2023 (UB) 31.12.2023 
30.11.2023 

Cabola Teknik Leverandør  31.12.2023 
30.12.2023 

Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

SafetyGroup Leverandør 
(UB i 2023 iflg. 
aftale) 

18.01.2023 

Valdemarskolen Svømmebade 01.02.2023 

Ringkøbing Svømmehal Svømmebade 08.02.2023 

Cosentino Danmark AS Leverandør 24.02.2023 

JM Band - Adgangs armbånd og skabspoletter Leverandør 03.03.2023 

Holbæk Sportsby Svømmebade 07.03.2023 

Hvidbjerg Strand Feriepark Svømmebade 14.03.2023 

Holstebro Svømmecenter (Holstebro Kommune) Tilknyttet 
Svømmebad 

17.08.2023 

 


